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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Muncii: De la 1 martie toţi medicii şi asistentele urcă pe grila de salarizare din 2022/ Sperăm să 
stopăm în totalitate exodul medicilor 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, miercuri, că de la 1 martie toţi medici şi asistentele vor primi 
majorări salariale, salariile acestora fiind aferente grilei realizate pentru anul 2022, afirmând că un medic primar 
care câştigă un salariu de 4.000 de lei va primi 15.000 de lei.2 
„Absolut toţi medicii şi toate asistentele urcă direct pe grila din 2022, începând de mâine (1 martie-n.r.). Un medic 
primar, de exemplu, de la 4.000 de lei ajunge la 15.000 de lei, la care se adaugă în mod evident vechimea şi 
celelalte sporuri de care beneficiază. În sistemul de sănătate salariile vor fi chiar foarte mari”, a declarat ministrul 
Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, la Parlament. 
Ministrul Muncii a afirmat că încă de anul trecut s-a redus exodul medicilor cu 40%. 
„Noi sperăm ca începând cu acest an, cu această măsură pe care am luat-o, să stopăm în totalitate exodul 
medicilor”, a spus Olguţa Vasilescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguța Vasilescu: Nu se desființează pilonul II de pensii. Poate deveni opţional 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a dat asigurări miercuri că nu se desfiinţează pilonul II de pensii, dar a 
precizat că este în analiză posibilitatea ca fiecare persoană să poată să aleagă dacă vrea sau nu să cotizeze la acest 
pilon.  
00:00 
„Nu este niciun fel de modificare faţă de ceea ce am comunicat acum trei luni şi eu, şi domnul preşedinte Liviu 
Dragnea, în sensul că nu se desfiinţează acest pilon II de pensii, nici nu am avea cum să facem acest lucru, doar că 
analizăm la ora actuală posibilitatea ca fiecare persoană să poată să opteze, adică să nu mai fie o obligaţie prin 
lege ca persoana să fie şi la pilonul I, şi la pilonul II de pensii şi să-i dăm posibilitatea să opteze”, a explicat 
Vasilescu la Palatul Parlamentului. 
Ministrul Muncii a adăugat că şi ea a optat la vremea respectivă doar pentru pilonul !. 
„Aşa este corect. Eu, la vremea respectivă, aşa am făcut. Eram exact între vârsta de 34 şi 35 de ani, în acel an s-a 
putut opta, nu am fost redistribuită direct la pilonul II - aşa cum spunea astăzi un personaj din Parlament care nu 
avea cum să cunoască situaţia mai bine decât mine - şi eu, la vremea respectivă, am optat să rămân doar la 
pilonul I de pensii, pe considerentul că niciodată statul nu poate să dea faliment. Când vorbim de firme private, 
este cu totul altă discuţie, dar eu vă invit să aşteptaţi această iniţiativă, ca să vedeţi despre ce este vorba cu 
certitudine. Ca şi concluzie: nu se desfiinţează pilonul II de pensii”, a menţionat ea. 
Olguţa Vasilescu a mai precizat că va prezenta cifre care să arate celor interesaţi cât de eficient sau ineficient este 
pilonul II de pensii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 O nouă misiune de evaluare a MCV, în perioada 14-16 martie. Ministrul Justiţiei solicită Parlamentului să 
pună la dispoziţia delegaţiei informaţii despre legile justiţiei 
O delegaţie a misiunii pentru evaluarea Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV) va veni la Bucureşti în 
perioada 14-16 martie, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, cerând Camerei Deputaţilor informaţii privind legile 
justiţiei. 
”Pe 14-16 martie va veni o delegaţie pentru evaluarea MCV. Rugămintea domnului ministru (Tudorel Toader - n.r.) 
este ca până pe 1 martie Parlamentul să îi pună la dispoziţie anumite informaţii. Rolul Biroului Permanent este de 
a trimite Comisiei juridice, iar comisia îi va răspunde ministrului Justiţiei în termenul convenit”, a declarat 
secretarul Biroului Permanent al Camerei Deputaţilor, Georgian Pop. 
Potrivit scrisorii, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut de la Camera Deputaţilor, pentru ”pregătirea 
corespunzătoare a misiunii de evaluare”, progresele înregistrate de Camera Deputaţilor în perioada septembrie 
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2017-februarie 2018, structurate raportat la recomandările din Raportul MCV publicat la data de 15 noienbrie 
2017. 
”Având în vedere că legile justiţiei şi modificările la Codul penal şi Codul de procedură penală reprezintă una din 
temele cele mai importante la acest moment pentru evaluarea de către Comisie a sustenabilităţii şi ireversibilităţii 
progreselor înregistrate în cadrul MCV, în vederea asigurării unei poziţii unitare a Parlamentului şi Guvernului, vă 
adresăm rugămintea de a transmite informaţii cu privire la derularea procesului legislativ, inclusiv aspecte 
referitoare la participanţii la dezbateri, transparenţa dezbaterilor, formularea şi însuşirea amendamentelor de 
către partidele politice, Consiliul Superior al Magistraturii şi asociaţiile profesionale ale magistraţilor, perspectivele 
procesului legislativ privind legile justiţiei, în considerarea deciziilor Curţii Constituţionale ale României, precum şi 
perspectivele modificărilor Codului penal şi Codului de procedură penală, asigurând, pe de o parte, punerea în 
acord a legislaţiei penale cu deciziile CCR şi transpunerea Directivelor europene, iar pe de altă parte continuarea 
luptei împotriva corupţiei”, se arată în scrisoarea ministrului Justiţiei. 
La finele lunii ianuarie 2018, Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, declara, după întâlnirea cu 
preşedintele Klaus Iohannis, că statul de drept funcţionează, este bine informat despre ce se întâmplă în România, 
dar dacă legile rămân cum au fost schimbate în Parlament se pot schimba şi discuţiile despre MCV şi Schengen. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor / Oficialul Comisiei Europene, responsabil cu legislaţia şi statul de drept, va purta discuţii 
şi cu Iohannis, Kovesi şi Toader 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans este joi, în România, unde are programate întâlniri 
cu preşedintele României, şefii celor două Camere ale Parlamentului, premierul dar şi cu Laura Codruţa Kovesi sau 
Tudorel Toader. 
Liviu Dragnea s-a întâlnit cu prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, s-a întâlnit, joi, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene 
Frans Timmermans, precizând, la solicitarea jurnaliştilor că a fost o întâlnire bună. 
Liviu Dragnea s-a întâlnit la ora 09:00, la Camera Deputaţilor, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans 
Timmermans, aceştia discutând aproximativ 30 de minute. 
La finalul întâlnirii, Liviu Dragnea l-a condus pe Frans Timmernas către biroul preşedintelui Senatului, Călin 
Popescu Tăriceanu. 
Întrebat dacă a fost o întâlnire bună, Liviu Dragnea a răspuns afirmativ. 
Timmermans în România 
”Pe 1 martie dl. Timmermans (prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans Timmermans, responsabil pentru o 
mai bună legiferare, relaţii interinstituţionale, statul de drept şi Carta drepturilor fundamentale - n.r.) va veni la 
Parlament. Se va întâlni cu preşedintele Camerei, cu dl. Dragnea, iar după aceea cu membrii Comisiei speciale 
(comune comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii 
legislative în domeniul justiţiei - n.r.)”, a anunţat secretarul Biroul Permanent al Camerei Deputaţilor Georgian 
Pop. 
Potrivit paginii de internet a Comisiei Europene, Frans Timmermans va mai avea pe 1 martie, la Bucureşti, întâlniri 
şi cu preşedintele Klaus Iohannis, cu preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, precum şi cu premierul 
Viorica Dăncilă. 
Totodată, la ora 14.30 are programată o reuniune cu partenerii din justiţie în privinţa Mecanismului de Cooperare 
şi Verificare ( MCV), fără a fi oferite însă detalii. 
Într-un interviu pentru Calea Europeană, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a declarat că va avea discuţii 
cu Laura Codruţa Kovesi şi Tudorel Toader, în contextul cererii de revocare a procurorului şef al DNA de către 
ministrul Justiţiei. 
Miercuri, în cadrul unei discuţii la Bruxelles despre relaţiile dintre Polonia şi Uniunea Europeană, Timmermans a 
precizat că Executivul european nu intenţionează să propună activarea Articolului 7 în cazul României, întrucât 
dialogul cu Bucureştiul se desfăşoară în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). 
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Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene a încurajat autorităţile române să "depăşească ultima parte a 
maratonului" privind MCV, astfel încât Comisia să pună în aplicare intenţia de a renunţa la rapoartele de 
monitorizare. 
"Asta le voi spune autorităţilor române: dacă faceţi tot ceea ce vă cerem, puteţi scăpa de MCV. Nu există niciun 
termen-limită pentru a renunţa la mecanism, acest lucru nu se întâmplă de la sine, românii trebuie să 
implementeze recomandările CE", a mai declarat Timmermans. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, atac DEVASTATOR la adresa Coaliției și Guvernului, la bilanțul DNA: 'Minciuna umblă cât 
umblă, până i se înfundă' 
Preşedintele Klaus Iohannis a felicitat, miercuri, DNA pentru activitatea sa, arătând că această instituţie 
funcţionează eficient şi este în prima linie a luptei anticorupţie, contrar unei "evaluări tendenţioase" prezentate 
opiniei publice "de cineva". 
"Cifrele nu mint! Cifrele sunt reci, obiective. În 2017, au fost soluționate peste 3800 de dosare, cu 16,5 % mai mult 
decât în 2016 și au fost trimiși în judecată aproape 1000 de inculpați. Toate acestea demonstrează încă o dată că 
DNA este o instituție care lucrează eficient și care se află în prima linie a luptei anticorupție, contrar unei evaluări 
subiective, tendențioase și partizane prezentată de cineva săptămâna trecută. Eficiența DNA este departe de a fi 
contestată. DNA asigură mecanismele necesare pentru a vindeca România de corupție. Din păcate, asistăm la 
manifestări virulente ale disperării și încercarea clară de subordonare încercată de politi. Inadmisibil! Niște 
inculpați și niște condamnați penali, după ce au fost prinși, s-au unit pentru a-i discredita pe aceia care i-au 
cercetat. Minciuna umblă cât umblă, până i se înfundă. Toate aceste concentrări în plan mediatic nu au șanse de 
reușită. Ei trăiesc cu iluzia că puterea se exercită prin abuz. Justiția este acum independentă și eficientă, iar spiritul 
civic al societății românești se manifestă cu mult curaj. În lupta dintre nou și vechi, dintre cei care trăiesc din 
corupție și combat corupția, va câștiga România modernă, europeană", a spus Klaus Iohannis la bilanțul DNA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Senatorul PSD Șerban Nicolae, despre bilanțul DNA: „Nu cred că am văzut vreodată o mizerie mai mare” 
Senatorul PSD Șerban Nicolae scrie că bilanțul Direcției Naționale Anticorupție, prezentat miercuri de șefa DNA, 
Laura Codruța Kovesi, este „o mizerie” și acuză procurorii anticorupție că își desfășoară activitatea „potrivit 
unor protocoale secrete, sub influența unor ambasade”.  
„Nu cred că am văzut vreodată o mizerie mai mare, la nivel de demnitate de stat, ca așa-zisul bilanț al Direcției 
Naționale Anticorupție”, este de părere Șerban Nicolae. 
Senatorul a revenit ulterior cu o completare la mesajul inițial: 
La revizuirea Constituției vom fi nevoiți să introducem următorul text: „Procurorii anticorupție își desfășoară 
activitatea potrivit unor protocoale secrete, sub autoritatea unor ambasade. La bilanțul DNA vor fi citați, cu 
mandat de aducere, președintele României, președintele Înaltei Curți de Casație și Justiție, șeful secției pentru 
procurori din CSM și procurorul general." S-ar putea să nu fie glumă...”, este mesajul transmis de Nicolae pe 
pagina sa de Facebook. 
Președintele Klaus Iohannis a confirmat, miercuri dimineața, că nu este tentat să ia în calcul revocarea 
procurorului-șef al DNA, așa cum cere ministrul justiției, Tudorel Toader. 
Consiliul Superior al Magistraturii a dat, marți, aviz negativ pentru revocarea din funcție a Laurei Codruța Kovesi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Excepţie de neconstituţionalitate admisă parţial de CCR la Legea privind securitatea naţională 
Curtea Constituţională a admis parţial, miercuri, o excepţie de neconstituţionalitate referitoare la Legea 51/1991. 
Actul normativ priveşte  securitatea naţională a României, judecătorii CCR considerând problematică sintagma 
„aduc atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor români”, cuprinsă în art.3 lit.f) din 
legea menţionată. 
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Comunicatul Curţii Constituţionale: 
În ziua de 28 februarie 2018, Plenul Curții Constituționale, învestit în temeiul art.146 lit.d) din Constituţia 
României, al art.11 alin.(1) lit.d) și al art.29 din Legea nr.47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii 
Constituţionale, a luat în dezbatere excepția de neconstituționalitate a dispozițiilor art.3, art.10, art.11 şi art.13 
din Legea nr.51/1991 privind securitatea naţională a României, în forma anterioară modificării prin Legea 
nr.255/2013, precum şi a dispoziţiilor art.13 din acelaşi act normativ, în forma în vigoare. 
În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a respins, ca inadmisibilă, excepția de 
neconstituționalitate a dispozițiilor art.3 lit.a)-e) și g)-m), art.10, art.11 alin.(1) lit.d) și art.13 din Legea nr.51/1991 
privind securitatea națională a României, precum și a dispozițiilor art.13 din același act normativ, în forma 
anterioară modificării prin Legea nr.255/2013. 
De asemenea, Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a admis excepția de neconstituționalitate și a 
constatat că sintagma „aduc atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor români” 
cuprinsă în art.3 lit.f) din Legea nr.51/1991 privind securitatea națională a României este neconstituțională. 
Dispozitiile art.3 lit.f) Legea nr.51/1991 privind securitatea naţională a României au următorul cuprins: „Constituie 
ameninţări la adresa securităţii naţionale a României următoarele: f)subminarea, sabotajul sau orice alte acţiuni 
care au ca scop înlăturarea prin forţă a instituţiilor democratice ale statului ori care aduc atingere gravă 
drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor români sau pot aduce atingere capacităţii de apărare ori 
altor asemenea interese ale ţării, precum şi actele de distrugere, degradare ori aducere în stare de neîntrebuinţare 
a structurilor necesare bunei desfăşurări a vieţii social-economice sau apărării naţionale.” 
În argumentarea soluției de admitere pronunțate, Curtea a reţinut următoarele: 
Pornind de la jurisprudența constantă a Curții Europene a Drepturilor Omului, potrivit căreia orice ingerință în 
drepturile și libertățile persoanei trebuie să fie „prevăzută de lege”, cerință care nu se limitează doar la stabilirea 
unui anumit temei legal în dreptul intern, ci vizează calitatea legii, care trebuie să fie accesibilă, clară și previzibilă, 
Curtea a analizat în ce măsură sintagma „aduc atingere gravă drepturilor şi libertăților fundamentale ale 
cetățenilor români” din cuprinsul art.3 lit.f) din Legea nr.51/1991 întrunește condițiile de claritate și 
previzibilitate. 
Curtea a constatat că legiuitorul trebuie să realizeze o distincție între faptele care aduc atingere gravă drepturilor 
și libertăților fundamentale ale cetățenilor și care pot fi calificate drept chestiuni ce țin de dreptul penal, cu 
consecința incidenței mijloacelor de drept penal și procesual penal, pe de o parte, și acele fapte care sunt 
îndreptate împotriva drepturilor și libertăților unei colectivități/comunități (de rasă, origine etnică, religie, etc), 
care, prin numărul de indivizi care îi aparțin, determină amploarea faptelor îndreptate împotriva acesteia, putând 
reprezenta o amenințare la adresa securității naționale, pe de altă parte. 
Or, Curtea a observat că sintagma criticată nu realizează această distincție, ci se referă, în general, la atingeri 
grave aduse drepturilor şi libertăților fundamentale ale cetățenilor români, indiferent de calitatea de subiect 
individual sau colectiv a acestora. Astfel, din modul de redactare a sintagmei criticate, rezultă că se poate 
circumscrie unei amenințări la adresa securității naționale orice faptă/acțiune, cu sau fără conotație penală, care 
afectează un drept sau o libertate fundamentală. Consecința unei atare constatări este folosirea, în toate aceste 
cazuri, a mijloacelor intruzive circumstanțiate activității specifice culegerii de informații care presupun 
restrângerea exercițiului unor drepturi sau libertăți fundamentale ale persoanei, reglementate de Legea 
nr.51/1991 (de exemplu: interceptarea şi înregistrarea comunicaţiilor electronice, efectuate sub orice formă; 
localizarea, urmărirea şi obţinerea de informaţii prin GPS sau prin alte mijloace tehnice de supraveghere; 
interceptarea trimiterilor poştale, ridicarea şi repunerea la loc a acestora, examinarea lor, extragerea informaţiilor 
pe care acestea le conţin, precum şi înregistrarea, copierea sau obţinerea de extrase prin orice procedee, etc). 
Pentru aceste motive, Curtea a constatat că reglementarea criticată contravine prevederilor constituționale ale 
art.1 alin.(5) referitoare la principiul legalității, în componenta referitoare la claritatea și previzibilitatea normei, 
art.26 referitor la viața intimă, familială și privată și art.53 referitor la restrângerea exercițiului unor drepturi sau 
al unor libertăți fundamentale. 
Decizia este definitivă și general obligatorie și se comunică celor două Camere ale Parlamentului, Guvernului şi 
instanței de judecată care a sesizat Curtea Constituțională, respectiv Curţii de Apel Oradea - Secţia penală şi 
pentru cauze cu minori. 
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Argumentele reținute în motivarea soluției pronunțate de Plenul Curţii Constituţionale vor fi prezentate în 
cuprinsul deciziei, care se va publica în Monitorul Oficial al României, Partea I. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Profesorii anunță dezastrul în învățământ, după măsurile luate de Guvern: Un lector îndeamnă la proteste 
MASIVE! Ce s-a întâmplat cu salariile profesorilor 
Un lector de la Facultatea de Teatru şi Televiziune a Universităţii Babeş-Bolyai cheamă la proteste. Îndemnul vine 
după ce, în loc de mărirea de 25% a salariului, promisă de Guvern, a ajuns să câştige cu 80 de lei mai puţin. 
Conducerea universităţii atrage atenţia că situaţia e şi mai gravă în cazul doctoranzilor. Vor fi nevoiţi să renunţe la 
peste 100 de cadre universitare. 
Claudiu Turcuş lucrează în învăţământ de 13 ani. Lector la Universitatea Babeş-Bolyai, cere acum public ca toţi 
colegii săi să se solidarizeze în lupta contra schimbărilor fiscale din cauza cărora primeşte cu 80 de lei mai puţin în 
fiecare lună. 
"Dacă ne simţim păcăliţi?! E evident că nu s-a respectat practic o negociere cu sindicatele care prevedea o 
majorare de 25%. Nu ripostăm social atunci când vine vorba de drepturi fundamentale de muncă. Or, asta mi se 
pare îngrijorător. Asta trebuie reconstruit în România.”, a declarat Claudiu Turcuş, lector UBB. 
Trecerea parţială a contribuţiilor sociale de la angajat la angajator în cazul celor cu jumătate de normă nu a făcut 
viaţa mai simplă celor aflaţi la conducerea universităţii. Din contră! 
"Noi ne-am asumat ca până la finalul acestui semestru să facem acest lucru din fondurile proprii ale universităţii, 
iar începând cu semestrul doi să renunţăm la cadrele universitare respective, pentru că nu ne permitem, nu avem 
prevăzute în buget sumele respective. În cazul nostru sunt cam 160 de persoane, le-am numărat noi, în situaţia 
respectivă”, a spus și Dan Lazăr, prorector UBB pentru Digi 24. 
Nemulţumiri sunt şi în rândul doctoranzilor care din bursa care a rămas la fel trebuie acum să plătească şi 
contribuţii la stat. Cei care studiază la Universitatea Babeş-Bolyai au sesizat Ministerul Educaţie în acest sens, dar 
nu au primit niciun răspuns până acum. 
"În anumite cazuri, studenţii doctoranzi au mai mult de şase ore, ceea ce înseamnă că intră la această plată cu 
ora. Potrivit noilor modificări, plata cu ora nu se mai poate face decât dacă plăteşti constribuţiile”, a afirmat 
Cătălin Hădadea, doctorand. 
În vara anului trecut, guvernul le-a promis profesorilor salarii mari mari. Însă ceea ce ar fi trebuit să repare legea 
salarizării, a stricat mutarea contribuţiilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eugen Teodorovici: A duce oamenii în pușcărie nu este o soluție pentru recuperarea prejudiciilor 
Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a declarat miercuri, în cadrul emisiuii ”Dosar de politician”, referitor 
la recuperarea prejudiciilor din dosarele de corupției, lucru ce cade în sarcina ANAF, că soluția nu este trimiterea 
la închisoare a celor găsiți vinovați în astfel de cazuri.  
„Statul trebuie să recupereze banii, asta este  clar. Și nu cred că a duce oamenii în pușcărie este o soluție. Am 
discutat în ultimele zile cu mulți oameni, am exemple din alte state și din Europa, și din afara Europei, și statul 
respectiv are ca scop principal recupereare banilor, nu trimiterea în pușcărie. Dacă trimiți în pușcărie un om, 
atunci închizi, poate, o afacere importantă, trimiți în șomaj mulți angajați în loc să recuperezi banii de la acel 
vinovat, conform deciziei unei instanțe.  
us clar.  
Pe fonduri europene pot să vă spun clar că ești obligat și s-au recuperat de-a lungul timpului în situațiile în care s-
a definitivat o astfel de speță în instanță. Acolo sumele se recuperează pentru că ești obligat de reglementările 
europene. Eu spun doar că trebuie extinsă această situație la nivel național”, a declarat Teodorovici.  
În acest context, ministrul a declarat că ar fi nevoie de o modificare a legislației.  
”Și poate că, într-adevăr nu strică să avem o situație foarte clară cu toate structurile statului care au atribuții de a 
recupera și poate și o modificare de legislație acolo unde ea se impune. Abordarea trebuie să fie că nu urmăresc, 
ca stat, să trimit oamenii în pușcărie, că apoi poți să interzici dreptul de a fi administrator, de a face parte dintr-o 
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firmă, pentru un anumit număr de ani.  (...) Credeți că un om care merge la pușcărie mai dă vreun ban către 
stat?”, a mai spus Teodorovici.  
(Sursa: b1.ro) 
 

 Teodorovici își critică colegii de partid. “Contractele de finanțare sunt doar pentru poze, pentru fraieri” 
Senatorul PSD, Eugen Teodorovici, și-a criticat miercuri colegii de partid după ce premierul și ministrul pentru 
Fonduri Europene au anunțat contracte posibile de peste două miliarde de euro. 
Eugen Teodorovici consideră că “semnarea de contracte de finanțare este praf în ochi pentru cei care nu înțeleg 
diferența dintre contract de finanțare și contract de atribuire”, susținând că “ăla e momentul zero când efectiv să 
se cheltuie banii: contractul de atribuire, adică de achiziție. Ăla de finanțare este doar pentru poze pentru fraieri”. 
În ciuda numeroaselor anunțuri, statistica oficială arată că până acum absorbția fondurilor este de doar 3%, din 
cele 33 de miliarde de euro puse la dispoziția României. 
(Sursa: b1.ro) 
 

 Cea mai aşteptată lege a fost adoptată: Telemunca devine realitate. Ministrul Muncii: Orice persoană care 
lucrează de pe calculator poate să o facă de acum înainte de acasă 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat miercuri că adoptarea proiectul de lege privind reglementarea 
activităţii de telemuncă, de Camera Deputaţilor, permite oricărei persoane care lucrează pe calculator să facă 
acest lucru de acasă, precizând că ITM poate face verificări la domiciliu. 
„(Poiectul de Lege privind reglementarea activităţii de telemuncă-n.r.) este un proiect de lege foarte popular în 
Japonia. Legislaţia din Japonia a stat la baza legislaţiei din România. (...) am adoptat (în Camera Deputaţilor, for 
decizional-n.r.) şi noi astăzi această lege care a fost gândită de Guvernul României şi care se află în programul de 
guvernare. Practic, orice persoană care lucrează de pe calculator poate să o facă de acum înainte de acasă. Este 
pontat ca orice altă persoană care ar fi la serviciu, are contractul introdus în Revisal, are toate drepturile ca orice 
salariat, doar că lucrează de acasă”, a declarat ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, la Parlament. 
Ministrul Muncii a afirmat că ITM poate să verifice dacă se respectă normele de securitate în muncă, precizând că 
„domiciliul se transformă într-un fel de birou”. 
„Angajatorul trebuie să verifice dacă se respectă acasă toate normele de securitate de muncă şi Inspectoratele 
Teritoriale de Muncă pot să facă verificări. Practic, domiciliul se transformă într-un fel de birou. Este exact ca şi 
cum ai lucra într-un birou, la angajator, doar că o faci de acasă. ITM poate să verifice dacă se respectă normele de 
securitate în muncă”, a precizat Lia Olguţa Vasilescu, întrebată dacă ITM poate face verificări la domiciliul 
angajaţilor. 
Lia Olguţa Vasilescu a precizat la solicitarea jurnaliştilor că "activitatea de videochat nu este reglementată prin 
această lege". 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Veste bună pentru românii cu credite: INTERDICŢII pentru recuperatori, adoptate de Senat 
Senatul a adoptat, luni, propunerea legislativă pentru modificarea OUG nr.50/2010 privind contractele de credit 
pentru consumatori, care prevede că cesionarul nu va putea pretinde de la debitorul care are calitatea de 
consumator mai mult decât dublul sumei plătite de acesta pentru a cumpăra creanţa de la cedent. 
Proiectul a fost adoptat cu 69 voturi 'pentru', 15 voturi 'împotrivă' şi 5 abţineri. Propunerea legislativă are ca 
obiect de reglementare completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.50/2010 cu două noi articole. 
"Cesionarul nu va putea pretinde de la debitorul care are calitatea de consumator mai mult decât dublul sumei 
plătite de acesta pentru a cumpăra creanţa de la cedent. Dispoziţiile se aplică indiferent de instrumentul juridic 
utilizat pentru transferul creanţei, inclusiv în cazurile cesiunii de contract, la cesiunii de portofoliu de creanţă şi al 
subrogaţiei. Debitorul-cedent care are calitatea de consumator se va putea elibera de datorie plătind cesionarului 
cel mult dublul preţului pe care acesta l-a plătit pentru a dobândi creanţa, fără costuri suplimentare", se arată în 
textul adoptat de senatori, potrivit România TV. 
Pentru echilibrarea riscurilor contractuale, iniţiativa prevede că această măsură se aplică şi contractelor aflate în 
derulare la data intrării în vigoare a legii. 
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Senatorul liberal Daniel Zamfir, iniţiator al proiectului, a precizat că prin această iniţiativă legislativă se introduce 
"dreptul celui care a fost executat să poată să răscumpere bunul de care a fost deposedat plătindu-i societăţii de 
recuperare a cesiunii de creanţe dublul sumei cu care acesta, cesionarul, a cumpărat respectivul bun de la bancă". 
"Am constatat că, în multe situaţii, firmele de recuperare nu sunt altceva decât nişte vehicule ale băncii care 
cumpără aceste bunuri la preţuri derizorii, de multe ori plătind între 5 şi 7% din valoarea bunului respectiv. 
Ulterior, parchează aceste bunuri la acest vehicul care aparţine băncii, iar diferenţa între preţul acesta incorect şi 
preţul real este suportat tot de debitor, care va fi încărcat şi cu această valoare. Nu facem decât să limităm 
dreptul acestor societăţi de creanţe de a câştiga, de a obţine nişte profituri nelimitate în detrimentul şi cu 
consecinţele scoaterii din case, din locuinţele familiale a multor oameni", a spus Zamfir. 
Senatul este prima Cameră sesizată cu acest proiect. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Rata şomajului a stagnat în ianuarie la 4,6% 
Rata şomajului a fost de 4,6% în ianuarie, date ajustate sezonier, acelaşi nivel cu cel din luna decembrie, a anunţat 
joi Institutul Naţional de Statistică (INS). 
În decembrie, rata şomajului a scăzut cu 0,1 puncte procentuale faţă de cea înregistrată în noiembrie, până la 
4,6%, date ajustate sezonier. 
În ianuarie, rata şomajului în formă ajustată sezonier a stagnat la 4,6%. 
Rata şomajului la bărbaţi a fost cu 0,9 puncte procentuale mai mare decât la femei, procentele fiind 5% în cazul 
persoanelor de sex masculin şi 4,1% în cazul celor de sex feminin. 
”Numărul şomerilor (în vârstă de 15-74 ani), estimat pentru luna ianuarie a anului 2018 a fost de 424 mii 
persoane, în creştere faţă de luna precedentă (419 mii persoane), dar în scădere faţă de aceeaşi lună a anului 
anterior (460 mii persoane)”, se arată în comunicatul INS, conform News.ro. 
Pentru persoanele adulte (25-74 ani), rata şomajului a fost estimată la 3,5% pentru luna ianuarie 2018 (3,9% în 
cazul bărbaţilor şi 2,9% în cel al femeilor). 
Numărul şomerilor în vârstă de 25-74 ani reprezenta 69,9% din numărul total al şomerilor estimat pentru luna 
ianuarie 2018. 
(Sursa: news.ro) 
 

 O nouă ocupaţie în România, aprobată azi de Guvern 
Ocupaţia de "expert în dezvoltare durabilă" va introdusă în nomenclatorul Clasificarea ocupaţiilor din România 
(COR), după ce Ministerul Muncii a avizat favorabil o solicitare în acest sens a Departamentului pentru Dezvoltare 
Durabilă din cadrul Secretariatului General al Guvernului. 
Potrivit unui comunicat al Guvernului, cererea a primit aviz favorabil din partea Ministerului Muncii în data de 22 
februarie. 
"Ocupaţia 'expert în dezvoltare durabilă' va avea codul 242232 şi va fi introdusă în cadrul Grupei de bază 2422 - 
Specialişti în domeniul politicilor administrative. Acest cod va putea fi folosit cu titlu provizoriu până la publicarea 
în Monitorul Oficial a Ordinului comun al ministrului Muncii şi Justiţiei Sociale şi al preşedintelui Institutului 
Naţional de Statistică privind modificarea şi completarea Clasificării ocupaţiilor din România, care va statua 
această ocupaţie profesională", precizează sursa citată. 
Motivul pentru care s-a solicitat introducerea acestei ocupaţii îl reprezintă revizuirea Strategiei de Dezvoltare 
Durabilă din 2008 şi implementarea celor 17 obiective ale Dezvoltării Durabile (ODD) din Agenda 2030. 
"În domeniul dezvoltării durabile există nevoia aplicării unui cadru strategic, legislativ şi instituţional coerent şi 
formarea unor nuclee ale dezvoltării durabile în instituţiile publice cheie din România, iar pentru acest lucru este 
nevoie de oameni bine pregătiţi în acest domeniu", se explică în comunicat. 
"Acum suntem în procesul de revizuire a Strategiei din 2008 şi am considerat că trebuie să gândim şi să aplicăm 
sustenabil această revizuire, care va putea fi implementată cu succes dacă există aceste nuclee în care vor activa 
oameni dedicaţi şi pregătiţi. Aşadar, consider că este un pas important introducerea acestei ocupaţii în 
nomenclatorul 
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Clasificării ocupaţiilor din România, unul care ne va ajuta să creştem nivelul de reuşită în ceea ce priveşte şi 
obiectivele dezvoltării durabile", a declarat consilierul de stat Laszlo Borbely, coordonator al Departamentului 
pentru Dezvoltare Durabilă, citat în comunicat. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Sănătăţii avertizează asupra unor site-uri care folosesc abuziv însemnele instituţiei şi vând 
medicamente sau dispozitive neautorizate 
Ministerul Sănătăţii (MS) avertizează, miercuri, asupra unor site-uri care folosesc abuziv însemnele instituţiei şi 
vând medicamente sau dispozitive neautorizate şi anunţă că au fost sesizate autorităţile pentru verificări. MS 
atrage atenţia populaţiei asupra riscurilor la care se expun cei care cumpară medicamente de pe internet şi 
recomandă prezentarea la medic pentru orice afecţiune. 
MS anunţă, miercuri, că se delimitează de orice acţiune de promovare şi comercializare a unor medicamente sau 
dispozitive medicale neautorizate. 
”Comercializarea unor medicamente neautorizate pe internet reprezintă un fenomen periculos şi greu de 
controlat, care generează un risc ridicat pentru sănătatea publică. Facem precizarea că Ministerul Sănătăţii se 
delimitează de orice acţiune de promovare şi comercializare a unor medicamente sau dispozitive medicale şi ca 
acţiunile de acest gen derulate în spaţiul online sunt realizate fără acordul instituţiei”, se arată într-un comunicat 
al instituţiei. 
MS precizează că există site-uri care, în mod abuziv, utilizează însemnele instituţiei ca şi garant pentru 
promovarea şi comercializarea unor medicamente care nu au autorizaţie de punere pe piaţă. 
”Ministerul Sănătăţii a sesizat structurile abilitate să soluţioneze acest caz şi să ia măsurile care se impun. Pentru 
orice afecţiune, pacienţii trebuie să se adreseze medicului pentru a le fi prescris tratamentul corect”, se mai arată 
în documentul citat de NEWS.RO. 
Potrivit specialiştilor, automedicaţia poate duce la efecte negative şi consecinţe pe termen lung asupra sănătăţii. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Carmen Dan se va întâlni cu comisarul european Christos Stylianides, responsabil pentru ajutor umanitar şi 
gestionarea crizelor 
Comisarul european Christos Stylianides, responsabil pentru ajutor umanitar şi gestionarea crizelor, va vizita joi 
România şi va avea întâlniri cu ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, şi cu secretarul de stat Raed Arafat. 
"După întâlnire, comisarului pentru ajutor umanitar şi gestionarea crizelor îi vor fi prezentate echipamentele şi 
tehnica achiziţionate cu finanţare europeană de structurile ce aparţin de Departamentul pentru Situaţii de 
Urgenţă din cadrul MAI", informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Interne (MAI) transmis 
miercuri Agerpres. 
Comisarul european Christos Stylianides şi ministrul român vor susţine declaraţii comune de presă joi, începând 
cu ora 9,00, la sediul MAI. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UE urmăreşte să modifice "Acordul secolului" promovat de către Donald Trump pentru Orientul Mijlociu 
Statele membre ale Uniunii Europene solicită administraţiei americane să modifice "acordul secolului" între Israel 
şi Autoritatea Palestiniană, pe care Washingtonul îl va prezenta în curând, a anunţat miercuri ministrul palestinian 
de Externe, Riyad al-Maliki, relatează site-ul agenţiei Anadolu. 
Modificările solicitate includ elemente suplimentare legate de "crearea unui stat suveran al Palestinei bazat pe 
graniţele anterioare anului 1967, iar capitala să fie la Ierusalimul de Est", a declarat al-Maliki pentru postul de 
radio Voice of Palestine. 
Potrivit unor oficiali americani, SUA intenţionează să prezinte în curând un plan cuprinzător de pace pentru 
Orientul Mijlociu, pe care preşedintele Donald Trump l-a catalogat drept "acordul secolului". Planul lui Trump 
prevede recunoaşterea Ierusalimului drept capitală a Israelului de către ţările arabe şi anexarea de către Israel a 
unor zone importante din Cisiordania. 
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În schimb, Israelul trebuie să se retragă treptat din majoritatea zonelor palestiniene aflate acum sub ocupaţie. 
Până în prezent însă, Autoritatea Palestiniană şi-a exprimat reticenţa faţă de termenii iniţiativei americane. 
Marţi, reprezentanţii statelor membre ale UE au avut o întâlnire la Bruxelles, la care au participat, de asemenea, 
înalţi oficiali din şase state arabe, inclusiv Autoritatea Palestiniană, Egipt şi Arabia Saudită. Participanţii au 
convenit ca UE să propună mai multe amendamente la termenii înţelegerii avansate de SUA, înainte ca aceasta să 
fie dezvăluită de Administraţia Trump. 
Preşedintele american Donald Trump a activat, la 6 decembrie 2017, un document executiv din anul 1995 prin 
care Statele Unite asumau angajamentul de a muta ambasada din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. Donald Trump 
a ordonat Departamentului de Stat să iniţieze pregătirile pentru mutarea ambasadei SUA la Ierusalim. 
Ierusalimul de Est a fost anexat de Israel după ce a preluat controlul asupra zonei în urma războiului din 1967, o 
acţiune care nu a fost recunoscută de comunitatea internaţională. Ierusalimul este venerat de către evrei, creştini 
şi musulmani deopotrivă. 
La 21 decembrie 2017, Adunarea Generală a Naţiunilor Unite a adoptat, cu o largă majoritate, un proiect de 
rezoluţie care condamnă decizia preşedintelui SUA de recunoaştere a oraşului Ierusalim drept capitală a Israelului. 
Poziţia administraţiei americane a fost criticată şi de Liga Arabă, de numeroase ţări musulmane, de Uniunea 
Europeană şi Rusia. 
(Sursa: Mediafax) 
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